



Margalida Payeras, degana d'Economia i Empresa, lliurà el reconeixement a l'empresari. Foto: UIB

La UIB ret homenatge a Gabriel Sampol

J. Mateu

La conferència titulada 'De Montuñri a la conquesta del món: innovació en el negoci familiar', a càrrec de Gabriel Sampol, president de Sampol Ingeniería i Obras, fou el primer acte programat per la UIB per a retre homenatge a aquest empresari mallorquí en el marc de la VI Setmana de l'Emprenedor i de l'Empresa.

Gabriel Sampol explicà als joves universitaris el camí per a assolir una trajectòria

empresarial d'èxit com la que ell ha aconseguit.

Acte següent, la UIB va voler reconèixer la tasca empresarial de Gabriel Sampol, que representa la tercera generació al capdavant de Sampol Ingeniería i Obras, per la feina realitzada per aquesta empresa familiar mallorquina amb 75 anys de vida i que gaudeix d'un reconegut prestigi internacional. Margalida Payeras, degana de la Facultat d'Economia i Empresa, li lliurà el reconeixement.



L'aula de graus del G. M. de Jovellanos s'ompli per escoltar les paraules de Sampol, que animà els estudiants a investigar.

Gabriel Sampol: de Montuiri a tot el món

El president de Sampol Ingeniería y Obras impartí ahir una conferència a la UIB en el marc de la Setmana de l'emprenedor

Text: **M. Ramis**
Fotos: **Jaume Morey**

PALMA De Montuiri a la conquesta del món: innovació en el negoci familiar és el títol de la conferència que Gabriel Sampol, president de Sampol Ingeniería y Obras, impartí ahir davant prop d'un centenar d'alumnes de la Universitat de les Illes Balears en el marc de la VI Setmana de l'emprenedor i de l'empresa a la UIB. Durant gairebé una hora i mitja, Gabriel Sampol va relatar als alumnes els començaments de l'empresa que s'ha encarregat de la central de cogeneració de la T4 de Barajas i de la planta de cogeneració del ParcBit, que genera energia per al parc tecnològic, la UIB i el sistema de metro de Palma.

És una empresa amb 75 anys d'experiència i familiar, que aixecà el seu pare i a la qual a data d'avui "ja ha entrat la tercera generació" de la família Sampol. Amb la innovació per bandera, Gabriel Sampol explicà que allò que interessa a l'empresa que presideix "no són

macrocentrals, sinó petites centrals per evitar barbaritats com la del Murterar". Conscient de la "dificultat d'haver de competir amb els grans", Gabriel Sampol, seguint l'exemple del seu pare, no s'ha fet enrere davant cap projecte, tot i "rebre telefonades perquè em retiràs". L'empenta i la feina constant, però, han convertit Sampol Ingeniería y Obras en una multinacional de més de 1.000 empleats i 12 seus en punts estratègics d'arreu del món per gestionar de manera ràpida i eficaç totes les iniciatives que du a terme.

Homenatge

En acabar la conferència, la UIB va retre un sentit homenatge a Gabriel Sampol en reconeixement a "la feina realitzada i els èxits aconseguits al capdavant de la seva empresa". Margalida Payeras, degana de la Facultat d'Economia i Empresa, va ser qui lliurà la distinció a Gabriel Sampol, a qui es referí com "algú de Mallorca que ha sabut conquerir el món".



La degana Margalida Payeras, amb Gabriel Sampol.

Sampol relatà que, fa 75 anys, el seu pare inicià l'empresa a la qual a data d'avui ja ha entrat la tercera generació

En acabar la xerrada, la UIB va retre un homenatge a Sampol per la feina realitzada i els èxits aconseguits

Sampol explica en la UIB su trayectoria empresarial desde Montuiri al resto del mundo

La Facultad de Economía rinde homenaje al empresario mallorquín «por toda una vida dedicada con éxito al negocio familiar»

M. JUNCOSA

► PROCESO

Gabriel Sampol, presidente de Sampol, Ingeniería y Obras, empresa energética y de infraestructuras que en estos momentos está ejecutando la ampliación de la central de cogeneración eléctrica del Parc Bit, la construcción del Nuevo Hotel en la terminal T-2 del aeropuerto de Madrid-Barajas o la ampliación del campo de vuelos, balizamiento e instalaciones eléctricas del aeropuerto de Málaga, impartió ayer una conferencia en el campus de la Universitat de les Illes Balears en la que repasó la evolución de su empresa desde su constitución en 1934 hasta su actividad actual en todo el mundo.

Gabriel Sampol explicó la evolución y expansión de su empresa desde que su abuelo entrara en el negocio comercial, agrícola y ganadero, que combinó con otras actividades de servicios durante los últimos veinte años del siglo XIX, el proceso de formación de su padre como perito industrial en Barcelona y la posterior constitución de la empresa eléctrica, ya en Palma, pocos años antes del estallido de la guerra civil española.

Ante un auditorio formado por una cincuenta de estudiantes, Sampol explicó cómo su empresa comenzó a crecer en paralelo al desarrollo hotelero mallorquín en los años sesenta y posteriormente continuó su expansión como contratista de proyectos públicos, principalmente de infraestructuras aeroportuarias.

Sampol explicó el crecimiento de su empresa en paralelo al desarrollo turístico y como contratista público, sobre todo aeroportuario



▲ **Conferencia.** El presidente de Sampol, Ingeniería y Obras, en un momento de la conferencia. ■ Foto: J. MOREY

A modo anecdota, el empresario recordó que cobró la misma cantidad en su primer proyecto como contratista público, que fue la iluminación de la catedral de Palma, que en la adecuación eléctrica del hotel Garonda, en el Arenal, un proyecto que además tuvo un plazo de ejecución muy superior.

Sampol explicó que posteriormente entró, como contratista, en el sector aeroportuario con proyectos de desarrollo de Son Bonet y en Madrid-Barajas, todavía durante el franquismo, antes de iniciar su andadura como constructor y explotador de centrales eléctricas. «El úl-



El empresario mallorquín repasó su trayectoria empresarial ante un auditorio formado por estudiantes. ■ Fotos: JALUME MOREY

timo hotel que hicimos fue el Palas Atenea en 193», explicó.

El empresario de Montuiri calificó al mismo tiempo de «hitos» para su empresa el proceso de expansión hotelera balear en el Caribe, que inició con la construcción de una central para Luis Riu en Playa Bávaro (situado en la República Dominicana), y la incorporación de la tecnología de la trigeneración en sus centrales de producción de energía.

La Facultad de Economía de la UIB homenajeó a Gabriel Sampol «por toda una vida dedicada con éxito al negocio familiar».



Gabriel Sampol, junto con miembros del cláustro de Economía.



Margalida Payeras entregó una placa a Gabriel Sampol.



Gabriel Sampol
Empresari

Model d'emprenedor mallorquí, impartí ahir una conferència a la UIB en què deixà palesa la seva experiència i els seus coneixements.*

El empresario Gabriel Sampol recibe la máxima distinción de la UIB

M.A. Palma.

El empresario Gabriel Sampol, recibió ayer la máxima distinción que otorga la Universitat de les Illes Balears (UIB) a la empresa privada. El motivo del reconocimiento es por su "exitosa carrera como empresario innovador y emprendedor.

El acto se desarrolló dentro de la Semana del Emprendedor, en el que el galardonado Sampol pronunció la conferencia titulada: *De Montuïri a la conquista del mundo, innovación en el negocio familiar.*

**UIB Homenatge
a Gabriel Sampol**

El president de Sampol Ingeniería y Obras, Gabriel Sampol, serà homenatjat avui en el marc de la VI Setmana de l'emprenedor i de l'empresa a la Universitat de les Illes Balears. També impartirà una conferència sota el títol *De Montuïri a la conquesta del món: innovació en el negoci familiar*. Sampol, emprenedor i empresari d'èxit, aprofitarà la seva intervenció per explicar als joves emprenedors de les Illes quin és el camí per assolir una trajectòria d'èxit com la que ell ha aconseguit al capdavant de Sampol Ingeniería y Obras, una empresa mallorquina i familiar amb 75 anys de vida i de reconegut prestigi internacional. • C.P.

Mañana hablaremos de...

● **Homenaje.** La VI Semana del Emprendedor y la Empresa de la Universitat de les Illes Balears homenajea a Gabriel Sampol, presidente de Sampol Ingeniería y Obras, que también impartirá una conferencia.



El empresario Gabriel Sampol.

● **Visita.** Aina Calvo y Yolanda Garví visitan las obras de reurbanización de la fachada marítima.

● **Presentación.** Ramon Socías presenta las ayudas para paliar los efectos de los incendios naturales.

La UIB premia al empresario Sampol por su trayectoria

Palma

La Facultad de Economía y Empresas de la Universitat de les Illes Balears (UIB) otorgó a Gabriel Sampol el máximo reconocimiento que entrega la institución por su «exitosa carrera como empresario innovador y emprendedor». El acto de entrega tuvo lugar en el marco de la VI Semana del Emprendedor y la Empresa que se celebra en la universidad entre los días 19 y 22 de abril y que expone las historias de firmas de prestigio y su camino para conseguir el éxito.

Así, Gabriel Sampol, como presidente de Sampol Ingeniería y Obras, participó en estas jornadas con la conferencia *De Montuiri a la conquista del mundo: innovación en el negocio familiar*, en la que narró el camino que la empresa recorrió durante sus 75 años de existencia, y su evolución de una pequeña casa eléctrica a una multinacional, con más de 15 sedes en todo el mundo. La conferencia estuvo cargada de anécdotas e historias, con las que reafirmó el compromiso de la empresa por la solidez de la economía balear.